

Franckesche Stiftungen zu Halle

Centrum securitatis To gest, Swetlé wymalowánj, gak w samém gediném Bohu, a pokorném se gemu na wssecku ge' wuli oddánj a poddánj wssecka dokonalá ...

Comenius, Johann Amos

[Verlagsort nicht ermittelbar], 1632 [i.e. 1633]

Předmluva

Nutzungsbedingungen

Die Digitalisate des Francke-Portals sind urheberrechtlich geschützt. Sie dürfen für wissenschaftliche und private Zwecke heruntergeladen und ausgedruckt werden. Vorhandene Herkunftsbezeichnungen dürfen dabei nicht entfernt werden.

Eine kommerzielle oder institutionelle Nutzung oder Veröffentlichung dieser Inhalte ist ohne vorheriges schriftliches Einverständnis des Studienzentrums August Hermann Francke der Franckeschen Stiftungen nicht gestattet, das ggf. auf weitere Institutionen als Rechteinhaber verweist. Für die Veröffentlichung der Digitalisate können gemäß der Gebührenordnung der Franckeschen Stiftungen Entgelte erhoben werden.

Zur Erteilung einer Veröffentlichungsgenehmigung wenden Sie sich bitte an die Leiterin des Studienzentrums, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

Terms of use

All digital documents of the Francke-Portal are protected by copyright. They may be downloaded and printed only for non-commercial educational, research and private purposes. Attached provenance marks may not be removed.

Commercial or institutional use or publication of these digital documents in printed or digital form is not allowed without obtaining prior written permission by the Study Center August Hermann Francke of the Francke Foundations which can refer to other institutions as right holders. If digital documents are published, the Study Center is entitled to charge a fee in accordance with the scale of charges of the Francke Foundations.

For reproduction requests and permissions, please contact the head of the Study Center, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

[urn:nbn:de:hbz:ha33-1-228795](https://nbn-resolving.org/urn:nbn:de:hbz:ha33-1-228795)

Čtenáři Křesťanský zdrávo buď.

K nížečka tato před některým
ročkem w čas nebezpečnstwí wstá-
ni, a skrýwání se w Blasti gessie
Sluhů Božích, sepsaná/ nyní te-
prw na světlo se dáwá: proto že
negedněm pobožným do rukau se
dostawšů vzworžení w Bohu stá-
le naděje platnou býti pomoc
shledána gest. A zdaž wždycky
dokud na světě jsme, w nebezpe-
čenstwí negsme: zdali wšudy ku-
dy chodíme, p na samých pobož-
nosti cestách, mezí ošedly netrácí
me: a to wšicknj bez wšimínky/ p
neglwětgší? Nebo zdali wšic-
cknj swatj toho nepocytowali: zda-
li sám Pán náš w našem těle na
světě byw, nástrahami oiačjn ne
byl? Wšechněm tedy, wždycky,
a wšudy, o něgaký gíst a pen-

ny základ bezpečnosti, strany du-
še v těla, starati se potřeby. Če-
muž knizečka tato, pobožně z Ps-
sem S; sebraná, povíj, Wniž
magdessi čtenáři zvláště z počá-
tu, něco tvrdého a neobvyčného/
bude w věcech neb slovy, (jako
Dependency, Centrum,
Samosobnost, Ginudost, a
gesti co wje) na tom se nezasta-
vug: wčep zvláštěnj/zvláštěnjmi
slovy museby se wypowiedjeti: kře-
raž wšak p vysvětlena jsou dosta-
tečně, p o malické gim přitvřnu-
ti činiti gest; porozumíse potom,
že se o věcech těch zvláštěnjch gi-
nak nemůž gadrněgi mluwiti, ga-
lo tak. Wůh degž toho srdečm do-
brýmduobře vžiti, pro slawu swau

Amen.

Wleštěn Polškém

16 Aug. 1632